
                         Посоки 
        На човек, който знае къде отива, светът дава път и посока. 

 

 
 

 
 

 
Екип от двама ученика и 
техния преподавател се 

класираха втори в световното 
технологично състезание на 

НАСА „Space Apps Challenge“, 
което се проведе на 20 и 21 
април в Академията на 

„Телерик“ в София. Те 
създадоха технологично 

решение за отглеждане на 
зеленчуци, което може да 
послужи при космически 

мисии до чужди планети.В 
последствие от всички 

избрани проекти на 
световните финали, екипът 

зае почетното трето място  
в категорията „Best Mission 
Concept”Състезанието се 

проведе под патронажа на 
президента на Република 

България, Росен Плевнелиев. 
Победителите бяха наградени 
от Брайън Далтън, заместник-

посланик на Посолството на  
САЩ в София. Първите два 

екипа в България ще се 
включат в глобалната 
надпревара на НАСА и ще се 

състезават с най-добрите 
проекти от над 90 държави на  

 
 

 
 

 
 

 
 
финалите през юни 2013 г. 

Учените отдавна умуват как 
да озеленят Космоса, а едно 

от последните технологични 
решения за преносим парник 
принадлежи на двама 

бургаски ученици - Димитър 
Иванов, Мартин Куванджиев и 

преподавателят им по 
електроника и 
микропроцесурна техника в 

Професионалната гимназия 
по механо-електротехника и 

електроника инж. Стоян 
Димитров. 
„Две нощи подред не сме 

спали покрай състезанието, 
но пък много се 

забавлявахме. Задачата не е 
лесна, ако я правиш както 
трябва. С този проблем НАСА 

показа, че мислят и за хората 
на Земята, не само за 

овладяване на Космоса", 
подчертава Мартин.  
Те отговориха на свой ред на 

въпроса: Как сред камъните и 
отломките на Луната и Марс 

могат да растат пресни 
зеленчуци,въпреки 
екстремните климатични 

условия на чуждите планети? 

Как ли? Чрез затворена кутия 
със собствена атмосфера, 

разясняват Димитър и 
Мартин. Двамата са ученици в 
12 клас, но от няколко години 

посещават лекциите и 
ученическите академии на „ 

Телерик". „Избирахме 
проблема „Преносима зелена 
къща", защото в него има и 

приложна част, и 
програмиране. Идеята на 

НАСА е паркът да бъде 
изстрелян на друга планета и 
да оживее при всички 

премреждия, които ще 
срещне по пътя си. На Марс 

преобладава въглеродния 
диоксит- 95 %, а кислородът 
е в незначително количество- 

0,8%. Растенията ще 
помогнат на планетата да 

стане обитаема, тъй като 
изпускат живителен 
кислород. Идеята за 

озеленяването на Червената 
планета е много стара. 

Започнахме с проучване на  
атмосферата на Марс. После 
направихме дизайна- 

компютърен 3D модел. След 
това проектирахме паркника 

и го сглобихме от 
пластмаса.", разказва 

Димитър.  
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Момчетата насадили в 
парника първо бобчета и ги 

отглеждали без слънчева 
светлина. Оказало се, че на 
синя светлина те се развиват 

доста по-бързо отколкото на  
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

слънчева. После решили, че е 
по-добре да изпратят на Марс 

теменужките, защото са 
достатъчно малки и се 

побират по-лесно в парника. 
След презентацията пък 
цветята са подходящи за 

подаряване на нежната 
половина в залата. Парникът 

ще бъде захранван на 
чуждата планета с енергия, 
която може да е соларна, да 

се добива от газ, вятър...А 
поливането на растенията ще 

е автоматично. Проектът е 
приложим и за Земята, 
отбелязват момчетата от  

Бургас. Покрай разработката 
си на автоматизирания 

парник Димитър и Мартин са 
спали само по четири часа 

през последната седмица, но  
пък е имало за какво.  
Второто място отиде при 

проект за парник за 
отглеждане на пресни 

зеленчуци по време на мисии  
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

на Луната или Марс. 
Победителите от глобалния 
финал на НАСА  през м. юни  

ще имат възможност да 
присъстват на изстрелването 

на космическата станция. 
МAVEN през ноември 2013 г., 
както и ще получат 

практически урок за летене в 
космоса.  48-часовият 

хакатон на НАСА, който се 
провежда за първи път в 

България, събра в Академията 
на „Телерик“ близо 100 
участници, разпределени в 20 

екипа. Всеки от тях разработи 
и представи технологично 

решение с отворен код на 
глобален проблем, свързан с 
живота на Земята и 

развитието на 

изследователските мисии на 

НАСА.  „През последните 48 
часа България беше част от 
световната общност, която 

едновременно обедини сили и 
работи за разрешаването на 

някои от глобалните 
предизвикателства 
пред  човечеството.” – каза 

Американския посланик.  
Сред глобалните 

предизвикателства, по които 
екипите работиха, са 

разработване на решение за 
следене времето на Марс, 
симулация за индустрията на 

Луната, разработване на 
платформа с отворен код за 

управление на въздушния 
трафик, визуализация на 
данни за възобновяеми 

източници.  
В състезанието едновременно 

участие взеха 9000 души в 
над 80 града по целия свят. В 
организационния екип на 

събитието на НАСА “Space 
Apps Challenge 2013 – София” 

участват  Посолството на САЩ 
в България, Академията на 
„Телерик“, Фондация StartUP, 

Джуниър Ачийвмънт 
България, Асоциация 

Циолковски, Институт за 
Космически Изследвания при 
БАН, ТУ-София, Трейн Софт, 

УНИБИТ, представители на 
академичната общност и 

бизнеса. 
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ПОРЕДНА ПОБЕДА ЗА 

МЕХАНОТО 

От 8-11 май в гр. Добрич 
се проведе републиканско 
първенство по хандбал за 11-
12 клас – юноши. Участваха 6 

отбора в 2 групи по 3 отбора. 
Ние бяхме във II група, с 
домакин – гр.Добрич и Велико 
Търново. След две оспорвани 
победи над двата съперника, 
нашият отбор се класира на I-
во място в групата. На 
полуфиналите паднахме с 2 
гола разлика от отбора на 

София. За III  и  IV място се 
срещнахме отново с отбора на 
гр.В.Търново и след убедителна 
победа, завоювахме бронзовите 
медали. 
 Успехите ни обаче не спират 
до тук. Георги Динев от 10з 
клас бе награден за най-добър 

 ляв гард на България и е 
включен в отбора на  
звездите от финалите на  
първенството!  
Честито на участниците 
 и на техния треньор – Янко 
Димитров! 
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ИНТЕРВЮ С ДИРЕКТОРА НА ДОМА ЗА СТАРИ ХОРА  
1. Госпожо Директор, разкажете ни историята на създаването на Дома за възрастни хора.Как възникна 
идеята и кой финансира строежа на сградата? 
           В града възникна нуждата за жилище за хора, които нямат близки, останали са без жилище. И 
тогава по идея на нас и по идея на общината  се създадае през 1992 год. микродом като една от първите 
форми за обслужване на тези хора. Това беше една стара, порутена къща, която не се ползваше. 
Направи се дом за 12 човека с много малко персонал – аз и две санитарки. Докато в едни хубав ден не се 

обади Цвета Върбанова, която живееше в Швеция. Тя се обади да каже, че иска да направи нещо за този 
град. Тя е родена тук. Нейното семейство е музикално семейство. Бащата на Цвета Въбранова е 
основетелят на Музикалното училище в гр.Бургас. Цвета Върбанова завършва медицинско образование – 
медицинска сестра и се омъжва в Швеция. Там е изкарала живота си и гоблените, които са по стените, са                        

 
                                                                  нейно дело. Там е участвала в хуманитарни сдружения, в                                                                          
                                                                  които са се изработвали различни неща, продавани след  

                                                                  това. Тя винаги е казвала, че иска да направи нещо не  
                                                                  защото е много богата, а защото е много пестелива.                                                                                                                                                                                                       
                                                                  Събраните пари е решила да дари, за да остави нещо след  
                                                                  себе си. Тя се обади през 1995 год., за да дари 17500 долара.  
                                                                  Тогава се взе решение да се построи дом за повече хора.  
                                                                  Нейна приятелка Дунка Герганова – архитект -  реши да  
                                                                  направи като благотворителност проекта на сградата.  

                                                                  Използваха де сгради от стария дом, позасилиха се основите,  
                                                                  надстрои се и се направи този дом за 32- ма човека. Тогава                                                                                                                                      
                                                                  съществуваха Строителни войски – те го построиха. Леля  
                                                                  Цвета идваше всяко лято гледаше, напътстваше, какзваше  

                                                                  как иска, за да бъде удобно на възрастните хора. Така през  
                                                                  1995 година беше открит дома в нейно присъствие. По-късно  

                                                                  и нейната сестра се включи, преподавател по музика в  
                                                                  Америка. Включи се и община Бургас, която даде доста  
                                                                  средства за обзавеждането. Така благодарение на тези  
                                                                  прекрасни и родолюбиви българки се изгради този дом в  
                                                                  нашия град. 
 
                                                                  2. Колко хора до сега са били настанени в дома? 

                                                                  Много са. С точност сега не мога да кажа. Имаме дневник и                                                                    
                                                                  това може да се види. 
 
                                                                  3. Как се справяте в условията на криза? Как се осъществява  

                                                                  финансирането на дома и средствата задоволяват ли  
                                                                  потребностите на възрастните хора? 
                                                                  Трудничко е, но хората ще кажат дали са лишени от нещо.  

                                                                  Тук при нас не се усеща кризата. От пенсиите на настанените  
                                                                  тук хора се взимат 70% като такса, а останалата част е за                                                                    
                                                                  личните им нужди. 
 
                                                                  4. Как се разнообразява животът на хората, настанени тук? 
                                                                  Хората тук водят социален живот – ходят на театър, на  

                                                                  концерти, посещават се защитени жилища на децата.  
                                                                  Посещават ги близките им, възрастните хора също им  
                                                                  гостуват. Режимът е свободен, настанените излизат, имат                                                                    
                                                                  контакти навън, както и в дома. 
Интервюто взеха Георги Лудиев и  

Стоян Станчев от 11и клас 
Оператор Галин Иванов от 11з клас 
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ДЕНЯТ НА УЧЕНИЧЕСКОТО САМОУПРАВЛЕНИЕ – 

ТРАДИЦИЯ В НАШЕТО УЧИЛИЩЕ 
ПО ПОВОД 9 МАЙ - ДЕНЯ НА ЕВРОПА, В ПГМЕЕ  ГР.БУРГАС ЗА ПОРЕДНА ГОДИНА СЕ ОРГАНИЗИРА ДЕН НА УЧЕНИЧЕСКОТО 

САМОУПРАВЛЕНИЕ.ИМА ВЕЧЕ ТАКАВА ТРАДИЦИЯ.ДЕСЕТКИ УЧЕНИЦИ БЯХА В ОЧАКВАНЕ ОТНОВО ДА ЗАСТАНАТ НА ПОСТОВЕТЕ НА 

СВОИТЕ ПРЕПОДАВАТЕЛИ. 

ДАДЕ СЕ ВЪЗМОЖНОСТ НА ВСЕКИ УЧЕНИК, КОЙТО ЖЕЛАЕ ДА  ЗАЕМЕ НЯКОЯ ДЛЪЖНОСТ В УЧИЛИЩЕ. 

                                                                                 ЖЕЛАНИЕТО ДА СЕ ПОСТАВЯТ НА МЯСТОТО НА СВОИТЕ АВТОРИТЕТИ                                                                                   

                                                                                 МОТИВИРА КАНДИДАТИТЕ ДА СЕ ИЗЯВЯТ, ЗА ДА БЪДАТ ИЗБРАНИ. СЛЕД  

                                                                                 ДЪЛГОТО ОЧАКВАНЕ НАЙ-СЕТНЕ НАСТЪПИ И МОМЕНТЪТ, В КОЙТО                                                                                   

                                                                                 УЧЕНИЦИТЕ ВЗЕХА УПРАВЛЕНИЕТО В СВОИ РЪЦЕ. 

                                                                                 В ДЕНЯ НА САМОУПРАВЛЕНИЕТО УЧЕНИЦИТЕ СЕ ПОСТАВИХА НА МЯСТОТО                                                                                   

                                                                                 НА УЧИТЕЛИ, ДИРЕКТОР, СЕКРЕТАР, ОХРАНА И ДР. И ПО ТОЗИ НАЧИН  

                                                                                 ВИДЯХА НЕЩАТА ОТ ДРУГАТА ИМ СТРАНА - ПРЕЗ ОЧИТЕ НА УЧИТЕЛИТЕ.                                                                                                                                                                   

                                                                                 УЧЕНИЦИТЕ СЕ ВКЛЮЧИХА АКТИВНО И С ГОЛЯМ ИНТЕРЕС НА ТОЗИ ДЕН. 

                                                                                 ПО ВРЕМЕ НА ИНИЦИАТИВАТА УЧЕНИЦИТЕ РАЗБРАХА КАКВА ОТГОВОРНОСТ  

                                                                                 Е ДА БЪДЕШ ПРЕПОДАВАТЕЛ, НО И СЕ ЗАБАВЛЯВАХА С ПОЗИЦИИТЕ,  

                                                                                 НЕТИПИЧНИ ЗА ТЯХНОТО ЕЖЕДНЕВИЕ.И ДОКАТО НЯКОИ ОТ НОВИТЕ  

                                                                                 УЧИТЕЛИ СЕ ЗАБАВЛЯВАХА С НЕОБИЧАЙНАТА СИ ПОЗИЦИЯ, ДРУГИ БЯХА  

                                                                                 ДОСТА СТРОГИ И НЕ СЕ ПОКОЛЕБАХА ДА ПОСТАВЯТ ОЦЕНКИ НА                                                                                   

                                                                                 СЪУЧЕНИЦИТЕ СИ. 

                                                                                 ДЛЪЖНОСТИТЕ НА ДИРЕКТОР И ТЕХНИЧЕСКИ СЕКРЕТАР БЯХА ЗАЕТИ ОТ  

                                                                                 УЧЕНИЦИТЕ ОТ ДВАНАДЕСЕТИ  КЛАС. 

 

 

 

ДЛЪЖНОСТИ: 

ДИРЕКТОР:МИХАИЛ СТЕФАНОВ 12А 

ПОМ.ДИР:АНТОНИО СТОЯНОВ 11Г 

СЕКРЕТАР:СТОЯН МИШЕВ 12И 

ОХРАНА:МИХАИЛ БУЛАНОВ 8И 

МЕД.СЕСТРИ:ИВЕЛИНА ПЕЙКОВА И ТЕОДОРА ПЕТКОВА 10А 
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В нашата страна все повече се заговори 
за намаляване на енергийната 

консумация и технологии за производство 
на вятърна, био- , хидро- , и геотермална 
енергия и стимулиране реализирането на 

нови проекти.Тези проекти не могат да се 
реализират без участието на млади и 

амбициозни хора, обичащи и пазещи 
природата на своята страна. Идеята на 
клуба е да се предизвика интереса и 

желанието на младите хора да се 
занимават с ВЕИ. 

ВЕИ- източниците на възобновяема 
енергия са естествените явления като 
слънчевата светлина, вятъра, приливите 

и отливите, растежа на растенията, както 
и топлината на земните недра. Те са 

екологично чиста алтернатива на 
изкопаемите горива и са естествено 
възстановяващи се или практически 

неизтощими. Слънцето е най-мощният 
източник на енергия. Слънчевата 

светлина или слънчевата енергия може да 
се използва за отопление, осветление и 
охлаждане на домове и други сгради.  

Започнахме работа от 15.10.2013 г. , като 
в началото учениците се запознаха с 

различните видове системи за 
производство на електроенергия и топла 

вода от слънцето и вятъра. Направиха и 
макети на различни действащи мини 
модели на ВЕИ. Изработиха и действащ 

макет на "Жилищен комплекс със 
светодиодно осветление, захранван от 

фотоволтаични панели". С този макет 
взеха и участие на IV Национална 
конференция "Енергия на бъдещето", 

проведена на 26.04.2013 г. в град Варна. 

ИЗТОЧНИЦИ НА 

ВЪЗОБНОВЯЕМА ЕНЕРГИЯ 

Клубове  
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Юни, 2013  
Училищен Вестник   

 
 

 
 

На 24 април 2013г. за девета поредна година в Бургас се проведе среща на 
младежки театрални състави от цяла страна. В рамките на 4 дни бургаската публика 

се наслади на 34 постановки от български и чужди автори, в изпълнение на 31 
сценични формации. 

 
Театрален клуб „Таленто” при ПГМЕЕ с 

ръководител Надя Николова за втори 
път участва във фестивала и очарова 

публиката и журито с комедията „Когато 
впрегнем любовта” по Добри Жотев. 

Младите таланти Теодора Петкова, 

Ивелина Пейкова, Димитър Шейретов, 
Николай Запрянов, Денис Юзеир, 

Неделина Харбалиева от 10 а клас , 
Петър Иванов от 10 з клас и Йово 

Панайотов от 12 е клас не само 
разсмяха публиката, но и получиха куп 

аплодисменти за представянето си. Чрез 
умелата актьорска игра те успешно ни 

пренесоха 5 000 години в научен 
институт по любовно-етични проблеми 

от древността, в който един млад 
професор прави рероспективно 

изследване на любовта в средата на XX 
век. Чрез фалшивия морал на 

обществото лесно стават жертви на 

наивността и криворазбраната чест. 
Пиесата, написана в далечната 1966 

година, но все така актуална и днес, бе 
отличена с награда оригинално 

сценично решение. Това е не само 
поредното признание за талантливите 

актьори от клуб „Таленто”, но и едно 
истинско доказателство за магията на 

театъра. 

ТЕАТРАЛЕН КЛУБ „ТАЛЕНТО” 

Клубове  
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           С голямо желание и интерес   учениците  се включиха в  клуб „Туризъм с 
раница- среща с природата” организиран в ПГМЕЕ-Бургас по проект Успех под 

ръководството на инж. Тотка Пенкова. Групата от девет ученици избра участието си 
в извънкласната дейност като  много важна област- здравословния начин на живот, 

защото туризмът е една от добрите форми за активна почивка, имаща за цел да 
укрепи здравето на човека и да разшири неговите познания за света. 

Групата проведе еднодневни туристически походи     
в местностите Тополица и хижа Каблешково и се 

радваше  на есенните багри и последните лъчи на 

слънцето. След това посетихме манастира „Света 
Богородица” в кв.Меден рудник. Там се 

поклонихме, след което се наслаждавахме на 
първите пролетни минзухари.                Посетихме 

Отманлий. Разходката ни започна от брега на 
морето, през рибраското селище, по горските 

пътеки до голямата поляна, оцветена от първите 
пролетни цветя и омайващите звуци на птиците, а 

над главите ни кръжаха щъркели.               
Отбелязахме Тодоровден с посещение на Конната           

база в гр.Бургас и емоцията беше голяма.                 
Майската ни разходка беше до Чудните скали край                          

гр.Айтос, една много красива местност, в която се 
среща водата, скалите, зелената гора, мирисът на 

тревата, най-вече на цъфналата мащерка и 

тишината на природата, озвучена от песента на 
птиците.                                            

Последна ще бъде разходка ни по река Ропотамо, 
където очакваме срещата на реката, планината и 

морето да ни очарова и да изкараме един хубав 
летен ден. В групата са включени ученици от 

различни класове и възрасти, които от непознати 
се превърнаха в добри приятели. Излизането сред 

природата ни зарежда с позитивна енергия, 
откъсва ни от ежедневието и                             

компютрите и ни кара да се радваме на живота и 
обичаме родината си. Желанието ни е през 

следващата година участниците в този клуб да 
посетим и други непознати за нас места. 

 

КЛУБ „ТУРИЗЪМ С РАНИЦА – СРЕЩА С ПРИРОДАТА” 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   

 
 

ЕЛАТЕ С НАС ! 
 

 
 

Клубове  
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Училищен Вестник   

 
 

 
 

    Основната ни мисия относно пътуването беше да се 

сближим и  най - важното -  да се научим да работим 

заедно и да обменяме опит.Нашето пътуване продължи 5 

дена, които  минаха неусетно, защото винаги се 

намираше какво да правим.Имахме време за всичко: за 

работа, за забавления и за почивка.  

Бях изумен от гледката при пътуването и от красотата на 

Истанбул. Вечерта пристигнахме в Есхишекир(града, в 

който прекарахме останалото време). Той е горе-долу 

колкото София по площ, но много по-чист и не толкова 

натоварен. Навсякъде беше пълно със зеленина.Още при 

самото пристигане забелязох колко учтиви са турците. 

Постоянно ти предлагат техния традиционен черен чай, 

който е много, ама много силен.  

В следващите 2 дена ние ходихме в едно девическо 

училище, за да работим по проекта. Това, което ми 

направи впечатление, беше, че училището е оборудвано 

с най - новите придобивки, от които се нуждае едно 

училище в 21 век. Гостите ни посрещнаха много топло, 

като ни направиха обяд, приготвен от самите момичета.  

Докато работихме, ние научихме няколко нови урока по 

платформата, с която се занимаваме (мудъл) и 

обсъждахме какви нови неща да се добавят и ако има 

проблеми да се коригират. 

   Последните 2 дена бяха ден за туристическа обиколка 

и свободен ден . През първия ден ние сменихме нашето 

микробусче с голям автобус и поситихме няколко 

туристически дестинации. По време на пътуването 

забелязах, че в сравнение с България, в Турция 

преобладават низините и скалистите райони. Почти през 

целия път гледах единствено поля с различни дървета. 

Посетихме няколко скалисти образования от времето на 

траките. Също така и няколко музея включително и на 

лулата.  

През последния ден, който беше свободен, както 

споменах, Аз, Никола и още едно момче се обадихме на 

момичета от проекта, с които се запознахме в училището, 

срещнахме се и те ни заведоха до един от най- големите 

им паркове в града. Бях наистина без думи, когато 

обикалях из този парк, ( все едно бяхме в рая) . Като 

цяло хората в града бяха адски добри, постоянно се 

опитваха да ни помагат. Първоначално бях скептично 

настроен към пътуването, но след това си промених 

мнението!  

 
 

ПРЕЖИВЯНО И СПОДЕЛЕНО 
 

Европейски програми  
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Училищен Вестник   

 
 

Учениците от ателиe’’Изкуство от хартия и стъкло’’ по проект ‘’Успех’’ с ръководител 

Златина Тренчева представиха своите творби в изложба ‘’3D-картини от хартия ‘’.Те 
са изработени ръчно с много прецизност и сръчност,като всеки един детайл се 

рисува,изрязва и лепи.Така получената триизмерност постига визуален ефект върху 
самата картина. 

Техниката е повлияна от японското изкуство за прегъване на хартия. 
Това е едно ново за нас изкуство,инригуващо много дизайнери и художници по 

света. 
В ателието предстои следващо представяне, рисуване върху стъкло и керамика. 

Ученичката Лания Нгуен от 8а кл. се класира на 2-ро място  с рисунка  в конкурс  по 
случай деня на жената. 

Aтелието подготвя  и сувенири за предстоящото Международно математическо 
състезание, което ще се проведе за първи път в Бургас, юли 2013 г. 

 
Клуб’’Дизайн’’към ПГМЕЕ участва с рисунки на тема ‘’100 години Балкански войни 

през погледа на потомците’’, Диана  Петрова от 10а клас се класира на 1-во място и  

взе керамичен плакет с Георгиевки кръст за храброст.  
 

ИЗКУСТВО И ФАНТАЗИЯ 
 

Клубове  
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С този концерт Вие се разделяте с 

училището, съучениците и учителите си. 
Как се чувствате тук, на тази сцена? – 

Има голяма тръпка преди да излезем на 
сцената. Петте години на обучение в 
Механото минаха неусетно. Надявам се, че с 

това представление ние ще покажем своите 
най – добри страни, а не глупостите, които 

сме вършили в училище. 
 С какво ще запомните обучението 
си в Механото? – Как да се изразя – през 

първите три години прекарани тук почти не 
учих и бях наказван. Но през последните 

две години започнах да се осъзнавам и 
съзрях. Наблегнах повече на ученето и 
върху подобрение на поведението си. Тези 

две години  бяха и годините, изпълнени с 
най – хубавите и качествени спомени, които 

си създадох със своите съученици. 
Обучението в Механото е висококачествено 

и си заслужава трудностите, през които 
преминахме. Може да е трудно, но 
допринася за нашето бъдещо развитие. 

 Какво ще пожелаете на своите 
съученици от випуска и на тези, които 

продължават обучението си в ПГМЕЕ? -  
На съучениците от випуска най – напред ще 
пожелая да вземат предстоящите матури с 

хубави оценки и здраве, защото то е най – 
важно. Надявам се всички да успеем да 

преодолеем кръстопътя, на който се 
намираме в момента, за да постигнем едно 
бляскаво и просперитетно професионално 

бъдеще. На тези които продължават 
обучението си в ПГМЕЕ, им желая всичко 

най – хубаво и да слушат какво им говорят 
учителите, защото те са прави и всичко, 
което правят, го правят за ваше добро и с 

цел вашето бъдещо реализиране. Но за да 
постигнат това, учениците трябва да 

внимават в часовете, а не да гледат какво 
правят големите, за да могат да изградят 
свое собствено правилно поведение и 

уникален благочестив характер. 
 
 

ПОСЛЕДЕН КОНЦЕРТ 
АНКЕТА 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   
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1. Представи се накратко? 

- Казвам се Веселин Добрев. На 18 години съм и уча в механото, специалност Микропроцесорна техника. 

2. Чували сме, че имаш много занимания. Какви са те и успяваш ли да се справиш с всичко? 

- Председател съм на УС към ПГМЕЕ, освен това понякога снимам клипове, занимавам се с музика, а от 

скоро продуцирам и млади таланти, сред които и финалистката от България търси талант – Лидия 

Стаматова. От тази година съм и знаменосец в Механото. 

3. Какво е да си председател на УС в едно от най-елитните училища в Бургас? 

Отговорност. Когато някой по веригата сгреши нещо в организационен план, председателят е виновен, 

защото не е следил работата му. Не се иска да седиш и да дрънкаш глупости, иска се да имаш ясни идеи и 

представа как да се случат нещата, иска се да успееш да мотивираш хората и да накараш други да 

повярват в идеята ти. Иска се най-вече упоритост. 

4. Как намираш време за всичко и остава ли ти време за почивка? 

Старая се. На много хора им се струва нелепо, но си изготвям план какво имам да правя за деня, 

седмицата и т.н., но винаги нещо се обърква и плановете ми се променят. Намирам време за почивка, но 

не по заведения, а на спокойствие с приятели и т.н. Пенсионерска му работа.  

5. Как намираш образователната система? 

Тя е прекалено бледа, за да я намеря някъде. Има доста недостатъци, но ако ти се учи – учиш. 

6. Какво е мнението ти за образованието извън родината? 

- Странно. Смятам, че няма нужда да платя 100 000 паунда за обучение в Англия например. Аз съм на 

мнение, че образованието може да се завърши успешно и със знания и в България и след това да се бяга 

навън, но не за да даваш пари на Англия примерно да те обучава, а да се ориентираш към заработване на 

тези пари от англичани. Давам просто пример, това важи и за останалите страни. 

7. Какво според теб трябва да се подобри в системата? 

- Отношението учител-ученик и обратно, методите на преподаване, вниманието. Много е просто, когато 

един учител не успее да привлече вниманието ти – не ти е интересно нищо от това, което ти казва. Но ако 

си предаде урока по по-иновативен начин, това вече е друго. 

8. Трябва ли да има училищни вестници? 

- Ами, може би трябва, да. Хубаво е в един такъв вестник да се отразяват успехите на училището и на 

учениците в него. Механото има прекалено много таланти от всякакъв тип, трябва да поговорите с тях и 

занапред да се включат със своите изяви. 

9. Има ли насилие в училищата и ако има, как може да се сведе до минимум? 

- Ами има, да. Но не мога да разбера какво толкова делят хората, че се карат. Повечето скандали стават 

за глупости, което е супер излишно. Хора, бъдете по-усмихнати и се радвайте на живота. 

10. Какъв е Веселин Добрев извън всичко, с което се занимава? 

- Не мога да отговоря, питайте някой друг. (Така и направихме.) 

Д. Т. - забавен и умен; А. Д. - интелигентен, с него може да се говори за много неща; Я. С. - всеотдаен и 

енергичен, не обича шумните места; 

Допитахме се и до една от учителките на Веселин, Янина Славова. Ето какво отговори тя: 

Познавам Веско откакто е в училището – от осми клас. Всички бяха малки, някак неуверени и 

притеснителни. И това е естествено – нова среда, с нови съученици и учители. Това, което ми направи 

впечатление беше неговата адаптивност, комуникативност и активност. С времето установих, че тази 

активност не е само в учебните занятия, но и извън училище. Амбициозността и организаторските му 

способности по-късно го поставиха начело на УС в ПМГЕЕ.  Смятам, че докато учениците са в училище, 

трябва да се дава възможност за изява на способностите им във всяка област и се радвам, че има ученици 

като Веселин Добрев. С усмивка ще кажа, че понякога ангажиментите му в училищната организация и 

многобройните му извънучилищни занимания го откъсват от учебния процес, но амбицията му да успее го 

стимулира да навакса пропуснатото. 
 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   

 
 

ИНТЕРВЮ С ВЕСЕЛИН ДОБРЕВ - ПРЕДСЕДАТЕЛ НА УС В ПГМЕЕ 
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Здравейте на вас „читатели” мои. Бих искал преди да ви запозная 

с моето любимо стихотворение и живота ми , да ви кажа, че по 

принцип не съм идеалът – този който живее във всичките 

родители, било то бъдещи или настоящи, както и много други 

деца, но се опитвам. Ще се питате какво иска да каже това хлапе 

с това , нали? Ами това което искам да кажа е, че не съм бил и 

нямам как да съм перфектният ученик в училище или пък 

забавният тип в класа, с който всички искат да дружат – напротив 

аз съм онзи страничният, малкият и незначителен детайл от 

пейзажа. „Това няма нищо общо с темата” ще си кажете вие , но 

не е точно така. Беше ми трудно да определя любимо 

стихотворение, макар и да съм чел много, било то защото са ме 

задължавали или не, но след като прочетох няколко наново, 

събрах ума си и чувствата ми, опитах се да се преоткрия в някое 

стихотворение от прочетените досега и успях , поне доколкото 

познавам себе си. Стига съм Ви баламосвал със странични факти, 

които са ме накарали да участвам или да пиша изобщо, което в 

тези трудни тийнейджърски времена се оказва трудно, имайки 

предвид , че право в очите ми казаха, че поезията и всичко 

свързано с писане в днешно време се считало за женска работа… 

Защо? Само момичетата ли може да мислят? Само на тях ли им е 

позволено да чувстват нещо и да пишат рими и поеми? Не мисля 

и сега ще се опитам да го опровергая. Та , нека да започна най-

после..  

Моето любимо стихотворение се казва „ Старият музикант” и негов автор е великият наш поет - Христо 

Смирненски. В него доста простичко е написано и всеки свободномислещ човек би съзрял частица или 

нотка на болка и тъга в него, което прави стихотворението наистина много силно и истинско. Кога го 

прочетох за първи път? Не помня точната дата, но бих казал няколко месеца преди да напиша това есе, 

което ще рече от 27.11.12 година връщаме календара назад с около 3-4 месеца и да кажем 27.08.12г. , 

което не е голям интервал от време, но за краткото време това стихотворение влезе под кожата ми , като 

отрова от скорпион странстващ из пустинята. 

Защо е толкова важно за мен? Този въпрос е изключително добър и по наистина точен начин зададен. 

Първо нека да преосмисля добре своя отговор и ще си позволя дори да цитирам „Хамлет” , като кажа : 

„Мозък мой, мисли!”. Ами много е просто ще ви кажа, аз – моя милост простолюдният тийнейджър с 

големите мечти..То е специално за мен и ми е любимо, защото става дума за стар музикант, който 

изглежда се е прехранвал и живял с това и за това, което наистина е обичал – музиката. Това ме кара да 

чувствам носталгия, добродетелна завист и мъка в мен, защото аз може да се каже, че съм пряко свързван 

с музиката и обичам да правя и да се занимавам с нещата, които ме правят истински щастлив – не са 

много, може би защото днешното поколение , в това число и аз – мразим почти всичко заобикалящо ни. 

Защо ли? Може би не намираме красота в простотата, в простолюдието и малките неща, тези същите 

нематериалните. И аз като всеки нормален човек имам мечти и ще се стремя да ги осъществя, може би и 

това ме кара да приемам присърце това стихотворение, което е толкова красиво и истинско, и 

завладяващо – та чак да ти се иска да намериш този музикант и да му стиснеш ръката и да му кажеш, че 

те е накарал да се чувстваш така, сякаш те е накарал да вярваш в истинските неща, малките и красивите- 

същите онези, които сега не се ценят.... Но това не е всичко, което ме кара да ценя толкова много това 

стихотворение. Може би самият стил на Смирненски ми допада много, този изпълнен с тъга, мъка, агония 

и буря от завладяващи чувства стил на Христо Смиренски ме прониза отново, когато за пръв път прочетох 

„Старият музикант” и отново ме завладяваха когато го прочитах отново и отново. 

  

„ПОЕЗИЯТА СВЪРЗВА ХОРАТА-МОЕТО ЛЮБИМО 

СТИХОТВОРЕНИЕ” – 2013 Г. 
 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   

 
 

 
 

Художествено творчество  

25  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

При всеки прочит ме обгръщаше някакво чувство, че ми е познато всичко това, че разбирам музиканта 

перфектно, ала и ми ставаше тъжно, четейки последния абзац. Има и много други причини да харесвам 

това стихотворение, може би това, че аз съм изключителен меломан и приемам присърце всичко свързано 

с музиката – тази добрата и качествената музика, която се прави за слушане, а не просто за гледане. Това 

бих казал, че беше главната причини да прочета „ Старият музикант”. Заради самата думичка „музикант” 

аз си казах, че това ще е нещо специално – и да, оказа се , че бях наистина прав и сега не съжалявам 

никак даже, защото ето ме тук пред вас ,опитвайки се да покажа с какво това стихотворение е специално 

за мен , изливайки си „душицата” казано по-простичко. Не държа есето ми да спечели много симпатии,  а 

по-скоро искам да се проявя като малко по-различен и по-свободно мислещ младеж, за да изляза от 

„общият знаменател”, под който са сложени днешните ми връстници. Ако само можех да опиша чувството , 

което изпитвам всеки път прочитайки това стихотворение – този шедьовър на българската литература , то 

тогава само с думите си бих завладял голяма част от „аудиторията” , но не мога - затова просто сляпо ви 

водя към нещо красиво и истиснко, написано с чувства.Ще се опитам да се огранича и като последно 

изречение просто да кажа, че това стихотворение наистина би свързало много хора, каквата всъщност е и 

темата и съм сигурен, че всеки би настръхнал от първия си прочит, и то не само защото стилът на 

Смирненски е такъв, който те кара да таиш дъх докато го четеш ,ами и защото на всеки би му било близо 

до сърце това, което Смиренски описва – тези чувства и усещания......просто уникално или да го кажем по 

друг начин – в простите неща , човек намира красивото... 

Сега ще се опитам да разкажа за мое „светейшество” и живота, който живея.  Живея в Бургас и като всяко 

дете на морския град – ходя на училище, уча макар и да не съм силен ученик не бих казал , че съм и слаб 

ученик...може би по-скоро съм „златната среда”. Животът ми е скучен и това се дължи може би на стила 

ми и на това, че съм по-различен от сегашните ми връстници – например музиката която слушам не се 

приема на сериозно и затова се смеят както на мен, така и на нея. Аз лично не намирам смисъл в това да 

мразиш някого заради това, че  е различен , че не е един от тях , а е по-скоро вълк единак или избягала 

от стадото овца, но не мисля, че това има голямо значение. Рядко излизам с приятели, може би защото 

нямам много приятели или не можем да се засечем заради различните смени, домашни и такива неща. 

Може да се каже дори , че имам повече приятели от други градове, които съм посещавал. 

Какво очаквам от живота? Труден въпрос бих казал, защото това, което някой очаква, винаги се обръща с 

главата надолу и разбива всичко, в което е вярвал. Аз лично очаквам да се промени манталитетът на 

българина и да започнат пак да се четат книги, стихове и всякакви такива „забравени” хобита, които са 

повод за подигравки от много хора. Да, хората в днешно време те гледат странно или ти се смеят , когато 

те видят с книга в ръка или да четеш книга в градския транспорт.Друго какво очаквам....очаквам да 

получа шансове от живота и да не ги пропилявам, а това звучи малко егоистично, но щом е така – егоист 

ще съм. За какво мечтая питате ме вие? На този въпрос с удоволствие бих отговорил. Толкова красив 

въпрос бих казал, а рядко хората наистина се интересуват от това. Та преди да ви разкажа за какво си 

мечтая ще кажа само, че ако човек е голям колкото са големи и мечтите му – то аз съм едно джудженце, 

на което му харесва да е такова. Мечтая си за добро образование извън България с възможност да се 

издигна благодарение на него и да започна работа по „ специалност”. Искам да уча право, а след това да 

стана адвокат някъде из Европа, да създам семейство, на което да мога да се радвам, да мога да възпитам 

децата си така както са възпитали мене и да ги науча кое е правилно – кое не е.. И ако живея извън 

България, дори тогава бих научил децата ми на българска история – да им покажа каква сила сме били и 

какви възможности сме имали, бих ги накарал да бъдат горди с това което сме били, да ги накарам да са 

горди със страната си- но не и с държавата си. Бих казал, че това ми е мечтата – не е нищо голямо и 

невъзможно, но не е и нещо лесно и нещо, към което трябва да се отнасям с пренебрежение. Може би бих 

добавил, че искам да се занимавам и с литература било то като хоби или просто безцелно 

писане....обичам да пиша и чета и мисля, че с това аз ще завърша моето есе на тази така красива тема, за 

която Ви Благодаря искрено.... 
 

  

Юни, 2013  

Училищен Вестник   
 
 

 
 

Художествено творчество  

Редакционна колегия: Янина Славова, Димитър Томов, 

Веселин Добрев, Веселин Вълканов, Никола Костадинов, 

Стоян Станчев, Пламен Янакиев, Кристиян Кръстев, Павел 

Проданов, Милен Палачоров, Емил Костов, Георги Лудиев, 

Цветан Бахчеванов,Ивайло Голев, Станимир Карабоников, 

Теодор Кимов, Ивелин Чавдаров 
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70 ГОДИНИ ОТ ХОЛОКОСТА 

27 януари е ден, в който живите 
почитат паметта на милионите 
евреи станали жертва на 
холокоста. По този повод на 22 
февруари 2013 г. Таня Пантова 
преподавател по история в 
ПГМЕЕ изнесе открит урок 
посветен на събитието. Целта на 
урока беше учениците да се 
запознаят с антисемитизма и 
холокоста. Да се почувстват 
горди от факта, че български 
патриоти начело със заместник - 
председателя на Народното 

събрание Димитър Пешев, с 
активното застъпничество на 
Българската православна църква 
и със заповед на цар Борис Трети 
успяват единствени в Европа да 

спасят българските евреи. За 
тази своя постъпка българите и 
България са обвинени от 
Германия, че не умеят да мразят 

различните народи. 
       В нашата съвременност, 
когато зачестяват прояви на 
расова и етническа основа, на 
ксенофобия е необходимо 
младите хора да знаят, че 
българинът е човек  с ценностна 
система завещана от дедите ни. 

Тези качества повече от всякога 
трябва да се доразвива 
 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   
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„АЗ МОГА ТУК И СЕГА 2013” 

От 26 до 28 април 2013г. се проведе 

третото издание на иновативното 

национално състезание по 

информационни технологии и визуални 

изкуства за ученици от  

                          8 до 12 клас - "Аз мога-тук и сега!" в 

гр.Девин. Освен да премерят сили в развитието си, 

участниците в състезанието получиха нови знания от 

лекторите, които изнесоха актуални и интересни теми в 

различните области на технологиите и изкуствата.  

От ПГМЕЕ участваха двама ученици: 

1. Емануил Якимов от 11ж клас – в категория „Графичен 

дизайн” 

2. Никола Колев от 11ж клас – в категория „Видеоклип” 

Общият брой участници беше 302-ма. Не можахме да се 

изкачим на 1-во място, но представянето ни беше много 

добро. Всички участници в състезанието получиха 

възможността да задават въпроси, да дискутират и 

разменят идеи както с журито, така и със специалните 

гости. Получиха ценни съвети от менторите по време на 

лекциите им. Това беше първото ни участие, но надяваме 

се,  че ще имаме последователи в  
„Аз мога тук и сега 2014”. 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   
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    Всяка година училището се сбогува със свои 

възпитаници. И тази година на 17 май Механото изпрати 

дванадесетокласниците от випуск 2013 година. За 

последен път момчетата и момичетата прекрачиха прага на 

училището. Зад гърба си оставиха петте години, през които 

се обучаваха, съзряваха, създадоха приятелства. Пред тях 

е цял един живот, изпълнен с мечти и път към тях.  

     Едни от най-вълнуващите моменти в живота на всеки е 

моментът на раздялата, на последния учебен час с класа. 

Тъгата и възторгът са емоциите, с които се преминава от 

детството в зрелостта, от сигурността и познатото към 

неизвестното и трепетно очакване за бъдещето. Всеки един 

от абитуриентите ще намери своята житейска и 

професионална реализация и със сигурност наученото в 

ПГМЕЕ за професията, за науките, за общуването е тази 

основа, върху която се гради личността. 

НА ДОБЪР ЧАС АБИТУРИЕНТИ!!! МЕЧТАЙТЕ, ДЕРЗАЙТЕ И 

ЗНАЙТЕ, ЧЕ ВИЕ ВИНАГИ ЩЕ БЪДЕТЕ НАШИТЕ 

ВЪЗПИТАНИЦИ, НАШИТЕ УЧЕНИЦИ!!! 
 

НА ДОБЪР ЧАС АБИТУРИЕНТИ! 2013 Г. 

Юни, 2013  

Училищен Вестник   
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На 27.03 в НХК, Бургас се проведе благотворителен концерт, 
организиран от Ученическия съвет на ПГМЕЕ. Събитието имаше за 
цел да събере средства за подпомагане на абитуриентите в нужда 
от Механото. В концерта се включиха много различни изпълнители 
и танцьори, като сред специалните гости беше младата финалистка 
от България търси талант - Лидия Стаматова. Бурни аплодисменти, 
обаче, предизвиката танцовата формация от ученици и учители, в 
лицето на Росица Павлова, Радослав Делийчев, Георги Фортунов и 
Боряна Митева. Събраните средства надхвърлиха 700 лева. 
Председателят на УС на Механото Веселин Добрев  коментира, че 
идеята на Ученическия съвет е всяка година да се прави подобно 
мероприятие с благотворителна цел и това да стане постоянна 
практика и традиция на ПГМЕЕ. 

Събитието беше отразено от местни и национални медии, сред 
които и bTV.  
 

БЛАГОТВОРИТЕЛЕН КОНЦЕРТ 

Юни, 2013  

Училищен Вестник   
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Професионална гимназия по 
механоелектротехника и електроника в гр. Бургас 

се гордее със своите ученици и с техните 

постижения в областта на техническите 
дисциплини от направление „Машиностроене и 

Автотранспортна техника”. В  условията на силна 
конкуренция отборите на ПГМЕЕ се класираха на 

челни места в състезание и олимпиада по 
техническо чертане на национално ниво. Това е 

доказателство за отличната професионална 
подготовка, която ПГМЕЕ дава на своите ученици. 

На 15 и 16 март 2013 г. в град Горна Оряховица 
се проведе Национално състезание „Най-добър 

техник в машиностроенето”. Сред 24 отбора от 
цялата страна трето място спечели отборът на 

ПГМЕЕ - Бургас. 
Иван Стоянов Стоянов от XI г клас зае трето място 

в индивидуалното класиране с 82 точки, а Денис 

Илиев - седмо място със 72 точки. Учениците 
получават право да се запишат в Техническите 

университети в София, Варна, Габрово, Русе  без 
приемен изпит съгласно решение на 

Академичните съвети. 
На 27 април 2013 година в град Севлиево се 

проведе Национална олимпиада по техническо 
чертане. За пореден път учениците от ПГМЕЕ - 

Бургас показаха знания, умения и компетентности 
и доказаха, че продължават да са сред първите в 

страната в професионалната и теоретичната 
подготовка. 

Четвърто място спечелиха учениците от XII а клас 
– Данаил Генчев Ганчев и Денис Константинов 

Илиев в трета група  - AutoCAD с оценка  Отличен 

5.50. Със същата оценка се класира и Иван 
Стоянов Стоянов от XI г клас. Учениците получиха 

право да се запишат в Техническите университети 
в страната, като използват получените оценки от 

олимпиадата. 
Гордеем се с постиженията на нашите ученици.  

инж. В. Кашукеева – учител по общотехнически 
дисциплини в ПГМЕЕ - Бургас 

МЛАДИ ТЕХНИЦИ ОТ ПГМЕЕ – ОТНОВО 

НАЦИОНАЛНИ ПОБЕДИТЕЛИ 

 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   
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На 21.03.2013 г. в град Бургас се проведе Национално състезание 
„Водата-извор на живот“ за мултимедийни презентации. 

Професионалната гимназия по механоелектротехника и електроника - 

Бургас се конкурира с двадесет и седем екипа от елитни училища от 
цяла България.  

Учениците: Станислав Динев от 

10 и клас, Никола Дамянов от 
10 г клас и Пейо Попов от 10 и 

клас, с ръководител инж. 

Стефка Янева – учител по 
химия и опазване на околната 

среда, участваха във втора 

възрастова група 9-12 клас с 
мултимедийна презентация. 

Добрата подготовка, 
увереността в това,че знаят и 

могат, помогнаха на нашите 

ученици да се класират на 
ВТОРО МЯСТО в 

НАЦИОНАЛНИЯ  КОНКУРС. 

 

ПГМЕЕ НА ПРИЗОВИ МЕСТА В НАЦИОНАЛНИЯ 

КОНКУРС „ВОДАТА-ИЗВОР НА ЖИВОТ“ 
 

На 16 април 2013 г. се проведе Ден на отворените врати в Съдебната палата гр. 
Бургас. Целта беше да се повиши информираността относно структурата и дейността 

на съдебната власт, както и да се запознае обществеността с начина и водене на 
съдебно заседание, със задълженията и правомощията на отделните служби в съда. 

От 10 до 15 часа желаещите имаха възможност да посетят органите на съдебната 
власт, както и да се включат в организираните събития. 

       В Деня на отворените врати се включиха и ученици от 10 и 11 клас от нашето 
училище. Учениците от 11 клас посетиха презентацията на Апелативен, Районен и 

Окръжен съд, представена от съдия Илияна Балтова, която запозна присъстващите с 
интересни факти, свързани със спецификата на дейността на магистратите, със 

структурата на съдебната власт и съдебните процедури. На учениците беше дадена 
възможност за един час да станат председатели на Апелативен, Окръжен, Районен и 

Административен съд и да се запознаят с реалната дейност на административните 

ръководители, както и да зададат въпроси във връзка с различни казуси. 
 

ДЕН НА ОТВОРЕНИТЕ ВРАТИ В СЪДЕБНАТА ПАЛАТА 

ГР. БУРГАС 
 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   
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E-LEARNING  APPLICATIONS  IN  VOCATIONAL  EDUCATION 
ЕЛЕКТРОННИ ПРИЛОЖЕНИЯ В ПРОФЕСИОНАЛНОТО ОБРАЗОВАНИЕ 

 

В проекта: 

Подготвят анкети и анализи като източник на информация за това, какво 

предпочитат учениците  и по какъв начин да се преподава. 

Подготвя WEB инструмент за анализ и подготовка на електронното обучение.  

Разработване на съдържание с различни подходи и методика на обучение. 

Разработят различни учебни планове за ученици с различни потребности, за да 

използват ефективно интерактивната среда. 

 

Среща по проекта  
 Онещи  Румъния  

 7-12 Ноември 2012г. 
 

Среща по проекта  
 Лондон   Великобритания 

12-17 март 2013г. 
 

Европейска секторна програма “Леонардо да Винчи” на програмата „Учене през 

целия живот” - Многостранни партньорства 

Период на действие 01.08.2012.  –  31.07.2014. 

Целта на проекта е да  предостави възможност на учителите да 
придобият нови компетенции и да използват нови дидактически 

методи, чрез прехвърляне на уроците в нова образователна 
среда с помощта на "електронно обучение ",   което ще 

допринесе за борбата с отпадането от образование на ученици 
в областта на ПОО. И да бъде създаден електронен обучителен 

портал. 

Партньори по проекта са училища и институции от Турция, 
Румъния, Германия и Великобритания. 

 

Европейски програми  

4  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

HELP  FOR   EUROPEAN  ENVIRONMENTAL   RESPONSIBILITY  BY  

STUDENTS 
ОБЕДИНЕНА  ПОМОЩ ЗА ЕВРОПЕЙСКА ЕКОЛОГИЧНА ОТГОВОРНОСТ ОТ УЧЕНИЦИ 

 
Европейска секторна програма “Коменски” на програмата „Учене през целия 

живот” - Многостранни партньорства  

Период на действие 01.08.2012.  –  31.07.2014. 

Да  се опише местната, за всяка страна,  екологична 
обстановка, която ще се предостави на другите участници. 

Това ще подпомогне екологичните нагласи, както в местната 
общност, така и във виртуалния Еко-клуб. 

Да  се  създаде  Съвет на учениците, който ще бъде отговорен 
за вземане на решения за дейностите по проекта,  относно 

екологичните проблеми в партньорските градове. 

Да се създадат екологични проекти, като учениците  се 
възползват от придобитите знания и умения в часовете. 

Учениците да работят заедно в еко-клуб, който ще се 
управлява от ученици под ръководството на учителите. 

 
Партньори по проекта са училища от Полша, Литва, Дания, Турция, Румъния, 

Германия. 

Юни, 2013  
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КОИ СА „ПЪТЕШЕСТВЕНИЦИ“-ТЕ? 
 

КЛУБ „Пътешественик“ 

постави начало на своята 
дейност на 16.10.2012 г. 

благодарение на 
непремерения ентусиазъм 

на 9 ученици от един и 
същи клас,9 г.Неясно 

начало с успешен 
край.Желанието да 

опознаят родината,да 
научат тайните на 

природата и да се срещнат 

с историята на страната си 
бе водещ мотив при 

целогодишните занимания 
на 

Пътешествениците.Виртуал
ни търсения в интернет-

пространството,запознаващ
и и тях,и любопитните със 

странни места по света и в 
България и интересни 

факти,важни за 
любителите на 

пътешествията или 
свързани с професията на 

Пътешественика.Практичес

ки ориентирани клипове за 
оказване на първа помощ 

по време на път,изготвени 
от самите тях,както и 

филмиране на пътеките,по 
които вървяха групата 

клубни 
членове,опознавайки 

отечеството си:Младежко и 

пещера“Калето“,вр.Испере
ц и местността 

„Бакърлъка“-близки,но 
непознати на 

мнозина,защитени 
местности и 

резервати(Марина река и 
Силкосия),села като 

Българи с прочутото по 
целия свят 

нестинарство,Кости и 
Граматиково,пазещи за 

поколенията традиции и 
история,Карандила с 

изкачените лично от 
групата(независимо от 

природните условия) 

върхове „Малката чаталка“, 
„Голямата 

Чаталка“,вр.Българка,прир

оден парк „Сините камъни“  
паркове(питали ли сте се 

защо 
„Сините...“?),възпятата в 

народна песен „Драгиева 
чешма“.Това е пътят,който 

прокараха 
Пътешествениците и който 

запазиха под формата на 
снимки и филми за 

онези,които решат да ги 
последват.Емоция,която 

остави трайни следи в  тях 
и ги сплоти. 

Р-л на клуб 

„Пътешественик“:Г.Петрова
-Стамболиева 

 

 

Юни, 2013  
Училищен Вестник   

 
 

Клубове  

10  



 

 

СЪСТЕЗАНИЕ ПО КАНАДСКА БОРБА 
Тази година в Механотехникума гр.Бургас  , празникът на жената се превърна в поле за изява на 

момчетата от училището. Младежите премериха сили в съревнование помежду си. Ученическият съвет 

беше органанизирал съзтезание по канадска борба. В този инициатива се включиха ученици от 8 до 12 

клас. Те бяха разпределени в няколко категории в зависимост от теглото си. 

 

 

Безопасността на играчите беше следена от 

професионалиста по бойни изкуства и преподавател по 

философия Иво Авуски и учителя по ФВС Тодор Койчев, 

който е обучил над половината първенци на училището. 

На мястото присъстваше и медицински екип. 

Мероприятието се проведе в училищния салон по 

физкултура. Салонът се напълни със съученици и 

приятели на състезателите. Още в загрявката се 

оформиха главните претенденти за първите места в 

категориите под мощните викове на публикката. С 

достигането на най-тежката категория, където бяха най-

оспорваните мачове, цялата обстановка ескалира. Всички 

трепнеха да разберат кой ще бъде шампионът в тежка 

категория. Най-напрегнатият момент беше в последния 

мач, където ученикът от ХI и Виктор Велков спечели 

титлата. По време на награждаването на участниците , 

спечелили първо място в своята категория, те получиха 

не само награда, а и признанието на публиката. След 

края на церемонията на участниците им беше предложена 

възможността да участват в анкета  за училищния 

вестник. На въпроса как им се струва цялата тази 

инициатива, участниците отговориха, че намират всичко 

за много добре организирано и планирано.  

 

Според мен трябва по често да се правят такива 

състезание. Те са забавни и сближават учениците. Също 

така училището се приема и не само като място за учене. 

Статията написа Георги Лудиев 

Репортер – Стоян Станчев 
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  Ученици от клуба "Млад литератор" 
интервюираха някои от участниците, явили се 
на състезанието и те отговориха така на 
следните въпроси: 
1.-"Как намирате инициативата?" 

  - "Намирам я като 
забавна,инересна,интригуваща";"Инициатива, 
която е забавна и всеки може да участва" 
2.-"Защо решихте да участвате?" 
  - "Исках да проверя възможностите 
си";"Заради тръпката и адреналина";"Защото 
ме заинтригува" 

3.-"Смятате ли, че трябва да се направи 
училищен отбор по канадска борба?" 
  -"Ами да, защо не?";"Със сигурност" 
4.-"Силни ли бяха конкурентите?" 
  -"Да, бяха много силни";"Конкуренцията 
беше наистина голяма, но след положения 

труд, резултатът е на лице" 
5.-"Бихте ли участвали отново?" 
  -"О да, със сигурност";"Да, ако се проведе 
отново";"Естествено" 
6.-"Какви други инициативи бихте желали да 
се проведат?" 
  -"може би пирамида на успоредка";"Ами не 

знам,състезание за лицеви опори би било 
добре" 
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